出國報告：赴愛爾蘭都柏林參加第24屆世界豬病年會及赴英國Pirbright研究所參訪非洲豬瘟參考實驗室
豬瘟研究組
鄧明中副研究員
摘要
    世界豬病年會 (International Pig Veterinary Society; IPVS) 是每兩年舉辦一次之重要國際豬隻學術研討會議,今年6月7~10日於愛爾蘭蘭都柏林一同舉辦第二十四屆與第八屆歐洲豬隻健康管理研討會。本屆 IPVS研討會除主要聚焦於豬生殖與呼吸綜合症(Porcine Reproductive and Respiratory Syndrome; PRRS)外，仔豬先天震顫(Congenital Tremor; CT)、矽尼卡古病毒(Seneca valley virus; SVV)也是今年的重點。位於英國的Pirbright研究所是國際上重要的動物疾病研究中心，本次研習主要著重於非洲豬瘟的診斷。在該研究所非洲豬瘟OIE參考實驗室主持人Dr. Dixon的安排與指導下，對於本所建立非洲豬瘟的診斷是有非常大的幫助。
24th International Pig Veterinary Society Congress and the visiting of the OIE reference laboratory for African Swine Fever in the Pirbright Institute
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Abstract
The International Pig veterinary society (IPVS) Congress is a important international congress every two years. The 24th IPVS and 8th European Symposium of Porcine Health Management (ESPHM) were held in Dublin, Ireland, during 7th-10th June, 2016. Beside the porcine reproductive and respiratory syndrome, the topics of this congress was one of focused on congenital tremor and seneca valley virus. The Pirbright Institute is a prestigious animal disease research center in the world. The purpose of this visiting was learned for ASF the diagnosis of African swine fever. Dr. Dixon, who was the leader of the OIE reference laboratory, arranges the course and taught me the basic methods of ASF diagnosis. It might be helpful in the setting ASF diagnosis in our institute.
